
 1 

SESJA RADY GMINY NĘDZA 
25.02.2013 roku 

godz.15
30 

 

PROTOKÓŁ NR   XXXIII /  2013 
Lista obecności stanowi załącznik do Protokołu. 
 
Ad.1 
 
Przewodniczący RG Gerard Przybyła dokonał otwarcia sesji stwierdzając prawomocność obrad; na 
sesję przybyło 15 radnych . 
 
Nie wniesiono żadnych wniosków do przedłożonego porządku obrad, za przyjęciem głosowało 13 
radnych , wstrzymało się od głosowania 2 radnych. 
Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

     
     Otwarcie sesji -stwierdzenie prawomocności obrad. 
2.  Zatwierdzenie Protokołu Nr XXXII  /  2013 z poprzedniej sesji .    
3.  NFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesyjnym. 
4.  SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między sesyjnym  i z 
wykonania uchwał Rady Gminy . 
 
5.  PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 

1) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Nędza ; 
2) wyrażenia zgody na zawarcie z Gminami Krzanowice i Rudnik porozumienia  w sprawie wspólnego 

przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na dostawę energii elektrycznej ; 
3) wyrażenia zgody na przystąpienie gminy Nędza do realizacji projektu  pt. „Indywidualizacja w Gminie 

Nędza” realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki  
4) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych ,których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Nędza, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i 
zasad korzystania z tych przystanków; 

5) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiących własność  
     Gminy Nędza; 
6) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowych 
      niezabudowanych stanowiących własność Gminy Nędza; 
7) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz gminy Nędza w drodze darowizny; 
8) zmian w budżecie gminy na 2013 rok ; 
9) zmieniająca Uchwałę Nr XXXI/246/2012 Rady Gminy Nędza z dnia 17 grudnia 2012r.  
     w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza; 

6.  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone  interpelacje.                                               
7.  WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE . 
     1)  Związek Gmin Śląska Opolskiego – apel o podjęcie nadzwyczajnej inicjatywy legislacyjnej…… 
      2)  Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania  
            Komisariatu Policji w Kuźni Raciborskiej – dot. Gm. Nędza – za okres od 1.1.2012 do  
                                                                                                                                            31.12.2012 
8.    ZAMKNIĘCIE SESJI . 
 
Przewodniczący RG powitał przybyłego na sesję  Posła RP Henryka Siedlaczka i udzielił mu 
głosu. 
 
Poseł RP Henryk Siedlaczek : 
 

 omówił swoją pracę w Sejmie ; jest członkiem Komisji Ochrony Środowiska ,Zasobów 
Nieruchomości i Leśnictwa oraz Komisji Rolnictwa, oraz członkiem Zespołów 
Parlamentarnych : ds. służb mundurowych i ds. łowiectwa ; 

 na pytanie Wójt Gminy przedstawił radnym historię związaną z odbudową mostu w 
Ciechowicach ; 

 przedstawił radnym stanowisko w sprawie użytkowania przez rolników tzw. „ terenów z 
międzywala” co jest specyficznym z problemów Raciborszczyzny ; 
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 zajął stanowisko w sprawie reorganizacji oświaty w Gminie, nie jest to temat dla Posła; jest to 
tylko i wyłącznie temat do dyskusji z organami Gminy , które stanowią obowiązujące w tym 
zakresie prawo w Gminie  , trzeba samemu próbować wypracować konsensus w tej sprawie ;  

 poinformował radnych o postępowaniu w sprawie placówki Straży Granicznej w Raciborzu ; 

 na pytanie Przewodniczącego RG dotyczące regulacji Odry omówił zakres prac z tym 
związany , istniejące w tym zakresie materiały historyczne , plany i zamiary na Ziemi 
Raciborskiej;  

 omówił dokonania ostatniego dwudziestolecia –od 1997 roku dokonało się bardzo wiele zmian  
w całym kraju i na Ziemi Raciborskiej , wszystkiego naraz jednak nie da się odrobić , są 
jeszcze całe dziedziny  ,które trzeba uregulować ; 

 na zakończenie potwierdził, że jest za rejestracją języka śląskiego . 
 
Przewodniczący RG podziękował Posłowi RP Henrykowi Siedlaczkowi za przybycie ( godz.16

35
)  

 
Przewodniczący RG powitał przybyłego na sesję Komendanta Komisariatu Policji w Kuźni 
Raciborskiej aspiranta Henryka Linka i udzielił mu głosu. 
 
Komendant Komisariatu Policji w Kuźni Raciborskiej  aspirant Henryk Linek: 

 poinformował radnych ,że na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 
przedstawił pisemne „Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na 
terenie działania Komisariatu Policji w Kuźni Raciborskiej dotyczące gminy Nędza” z czym 
radni się zapoznali; 

 omówił działania Policji w zakresie wykrywalności przestępstw, represji porządkowych i 
działań prewencyjnych; 

 podziękował za wsparcie finansowe udzielane przez Gminę ;  

 na pytanie radnego Juliana Skwierczyńskiego dotyczące przestępstwa zabójstwa 
odpowiedział ,że sprawa jest w toku ; 

 na pytanie radnego Jana Francus potwierdził ,że Policja współpracuje w zakresie poprawy 
bezpieczeństwa przejazdu na drogach ,  zapobiegania kradzieży na kolei , są to tzw. 
zgłoszenia lokalne i podejmowana w tym zakresie prewencja ; 

 na pytanie radnego Henryka Postawki odpowiedział, że w zakresie przygotowania przejścia 
dla pieszych w miejsce rozebranych kładek PKP trzeba zrobić wizję lokalną , zapoznać się z 
opiniami ekspertów  , sprawdzić ,czy to jest w ogóle możliwe do wykonania. 

 
Przewodniczący RG podziękował Komendantowi asp. Henrykowi Linkowi za przybycie na sesję ( 
godz. 17

10
) . 

 
Ad.2 
 
Radny Julian Skwierczyński stwierdził ,że Protokół nie odzwierciedla przebiegu sesji – w pkt 7 na 
końcu – miał uwagi do Sprawozdania Komisji Rewizyjnej oraz planu jej pracy, ale nie dopuszczono go 
do głosu więc ich nie zgłosił ; Przewodniczący RG stwierdził ,że radni na sesji nie wnosili 
merytorycznych zastrzeżeń , zapis w Protokole to potwierdza; radca prawny dr Józef Waligóra 
potwierdził ,że Protokół nie musi odzwierciedlać dokładnie wypowiedzi , jest na to zapis sesji ,który 
zawsze można odsłuchać ; Przewodniczący RG zamknął dyskusję. 
 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 11 głosami za, 0 głosów przeciwnych i 4 głosami wstrzymującymi 
się zatwierdziła Protokół Nr XXXII / 2013 sesji w dniu 28 stycznia 2013 roku. 
 
Ad.3 
 
Przewodniczący RG poinformował ,że pełnił cotygodniowy dyżur  w Urzędzie Gminy. 
 
Ad.4 
 
Wójt Gminy  stwierdziła ,że dzisiaj na sesji radni otrzymali pisemną informację dotyczącą 
sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym; nie zgłoszono żadnych pytań. 
 
Przewodniczący RG zarządził przerwę w obradach – o godz. 17

25
 

Radni wznowili obrady o godz.17
34

  ( bez radnych : Rafała Lincnera i Jana Fluta) . 
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Ad.5 
 

1) inspektor ds. ochrony środowiska mgr inż. Ilona Zoń poinformowała ,że już po wysłaniu 
projektu Regulaminu utrzymania czystości i porządku do uzgodnienia z Inspektorem 
Sanitarnym ogłoszono tekst ustawy z dnia 14 grudnia 2012r. o odpadach , od 23 stycznia 
2013r. zmiany weszły w życie , proponuje się więc uaktualnienie zapisów w przedłożonym 
radnym projekcie uchwały , nie wniesiono uwag ; Wójt Gminy powiedziała ,że przedłożony 
radnym projekt stanowi kolejną uchwałę dotyczącą wprowadzenia od 1 lipca 2013r. tzw. 
rewolucji śmieciowej ,  radni na pewno nie raz będą zajmować się zmianami do tych uchwał, 
składane są przez mieszkańców deklaracje , rodzą się pytania dotyczące selektywnej zbiórki 
odpadów ; radna Gizela Marondel powiedziała ,że na Komisji Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego wnioskowano aby dopisać w rozdziale II w pkt 3 podpunkt 14 – popiołu i żużlu 
– paląc w piecach w okresie grzewczym problem ten występuje , więc wydzielenie go ma sens 
; inspektor Ilona Zoń powiedziała ,że wprowadzenie tego zapisu spowoduje konieczność 
zmian poprzednio podjętych przez Radę Gminy uchwał ; radny Henryk Postawka zapytał ,czy 
wprowadzone zostaną w nowelizacji zwolnienia dla niektórych grup mieszkańców ; radny 
Krystian Placzek powiedział ,że zapisy na dzień dzisiejszy są dobre, to Firma  przystępując do 
przetargu ,a potem do wywozu określi poprzez swoich fachowców szczegóły ; 
Przewodniczący RG zakończył dyskusję. 

 
Rada Gminy przy 13 głosujących  , 11 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 2 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr XXXIII – 262 – 2013 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Nędza. 
 

2) Wójt Gminy wyjaśniła ,że trzy Gminy: Nędza ,Krzanowice i Rudnik utworzą grupę zakupową 
energii elektrycznej  , liderem będzie Gmina Nędza , w ciągu dwóch lat oszczędności wg 
wstępnych wyliczeń mogą wynosić ok.120 tyś. zł. dla każdej z gmin, będąc w grupie można 
negocjować niższą cenę ; nie zgłoszono pytań. 

 
Rada Gminy przy 13 głosujących , 13 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXIII / 263 / 
2013 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z Gminami Krzanowice i Rudnik porozumienia w 
sprawie wspólnego przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na dostawę 
energii elektrycznej . 
 
 

3) Wójt gminy potwierdziła ,że projekt jest skierowany do uczniów klas I-III  wszystkich szkół w 
Gminie Nędza , są to w 100% środki zewnętrzne, bez wymaganego wkładu własnego , 
wspólna stawka dla nauczycieli prowadzących to 50,00 zł za godzinę zajęć, sprzęt po 
zakończeniu projektu  zostaje w  szkołach; Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego  Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię ;nie zgłoszono żadnych pytań.  

 
Rada Gminy przy 13 głosujących , 13 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXIII / 264 / 
2013 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Nędza do realizacji projektu pt. 
„Indywidualizacja w Gminie Nędza” realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
 

4) Wójt Gminy poinformowała ,że w przedłożonym wykazie ujęto każdy przystanek znajdujący 
się na terenie Gminy Nędza, Gmina pobierać będzie od przewoźników po 5 groszy za każde 
tam zatrzymanie się ; nie zgłoszono pytań. 

 
Rada Gminy przy 13 głosujących , 13 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXIII / 265 / 
2013 zmieniającą uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych ,których właścicielem 
lub zarządzającym jest Gmina Nędza, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków 
i zasad korzystania z tych przystanków. 
 

5) Wójt Gminy powiedziała ,że wymienione w projekcie uchwały działki przeznaczone będą do 
sprzedaży w drodze przetargu , jest to tzw. strefa rozdzielająca oba osiedla( oaza zieleni); 
Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego  Alicja Kowol potwierdziła 
pozytywną opinię ;nie zgłoszono żadnych pytań. 
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Rada Gminy przy 13 głosujących , 13 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXIII / 266 / 
2013 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Nędza. 
 

6) Wójt Gminy powiedziała ,że wymienione w projekcie uchwały działki przeznaczone będą do 
sprzedaży w drodze bezprzetargowej , jest to teren drogi ,która obecnie przebiega inaczej , 
pod kątem prostym ulic Lnianej i Topolowej , mieszkańcy mogą nabyć teren na poszerzenie 
swoich posesji ,jest tam 6 domów; Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego  Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię ;nie zgłoszono żadnych pytań. 

 
Rada Gminy przy 13 głosujących , 13 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXIII / 267 / 
2013 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej  nieruchomości gruntowych 
niezabudowanych stanowiących własność Gminy Nędza. 
 

7) Wójt Gminy powiedziała ,że działka nr 867/5 o pow.628 m² stanowi drogę wydzieloną po 
podziale przez właściciela nieruchomości na 4 działki budowlane i ma stanowić drogę 
dojazdową do tych działek , właściciel chce ją przekazać w drodze darowizny; 
Przewodniczący RG powiedział ,że ktoś zarobił na sprzedaży ,teraz Gmina ma drogę 
utwardzić, założyć chociażby oświetlenie , ponadto akt notarialny również będzie spisany na 
koszt Gminy ,są tu koszty dla Gminy na przyszłość i proponuje przyjąć określone zasady 
dotyczące przejmowania takich działek-dróg , nie każda droga musi być asfaltowa czy gminna 
;radna Gizela Marondel powiedziała ,że jeżeli na działce wybudowany zostanie dom to Gmina 
otrzyma z tego tytułu wyższy podatek od nieruchomości ; Wójt Gminy potwierdziła, że jest w 
tym logika ,aby na przyszłość przyjąć pewne zasady , bez drogi dojazdowej żaden w 
właściciel działki nie dostanie zezwolenia na budowę; dyskusję zakończono. 

 
 
Rada Gminy przy 13 głosujących . 0 głosami za , 6 głosami przeciwnymi i 7 głosami wstrzymującymi 
się odrzuciła przedłożony projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
na rzecz Gminy Nędza w drodze darowizny. 
 

8) skarbnik gminy odczytała proponowane w projekcie uchwały zmiany w budżecie gminy na 
2013 roku ; Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego  Alicja Kowol 
potwierdziła pozytywną opinię ;nie zgłoszono żadnych pytań. 

 
Rada Gminy przy 13 głosujących , 13 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXIII / 268 / 
2013 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok. 
 

9) skarbnik gminy odczytała proponowane w projekcie uchwały zmiany w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Nędza związane z wprowadzoną zmianą w budżecie ; 
Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego  Alicja Kowol potwierdziła 
pozytywną opinię ;nie zgłoszono żadnych pytań. 

 
 
Rada Gminy przy 13 głosujących , 13 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXIII / 269 / 
2013 zmieniającą Uchwałę Nr XXXI/246/2012 Rady Gminy Nędza z dnia 17 grudnia 2012 r. w 
sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza. 
 
 
Ad.6 
 
Wójt Gminy przedstawiła radnym treść odpowiedzi na zapytanie radnego nr 1/2013 złożone przez 
radnego Juliana Skwierczyńskiego( odczytując kolejno pytanie i udzieloną odpowiedź); Wójt Gminy 
stwierdziła ,że zgodnie z obowiązującym prawem na każde pytanie czy interpelację radnego Juliana 
Skwierczyńskiego udzielona została odpowiedź ustna na sesji lub pisemna .  
 
Radny Julian Gzuk : 

1) zapytał, dlaczego nie ma lokalu wyborczego w Ciechowicach , obiekt po byłym przedszkolu 
spełnia wszystkie wymagania ,w latach 80-tych był tam lokal nawet dla osób 
niepełnosprawnych;  
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2) zapytał ,dlaczego przy nowych drukach decyzji podatkowych brak dowodów wpłaty podatku – 
skarbnik gminy wyjaśniła ,że wprowadzono nowy system podatkowy , każde pokwitowanie 
jest u sołtysa, ponadto wpłacając w kasie UG podatnik też otrzyma pokwitowanie. 

 
Przewodniczący RG zapytał, czy sołtys ma obowiązek wręczenia nakazu mieszkańcowi – 
podatnikowi, czy też  każdy musi odebrać nakaz osobiście; Wójt Gminy odpowiedziała ,że sołtysi 
otrzymują dietę miesięczną , co związane jest z ich obowiązkami w zakresie inkasa podatków i opłat. 
 
Radny Henryk Postawka : 

1) wnioskował o pisemną odpowiedź na pismo z grudnia 2012r. w sprawie chodnika w Górkach 
Śląskich ,temat nie był omawiany na sesji ,ale pismo przekazano. 

2) wnioskował o załatanie dziury w jezdni na drodze od strony Suminy – po raz kolejny ; 
3) zapytał, co dalej z „Aleją Dębową” – jak długo potrwają uzgodnienia ,konsultacje, prosił o 

kopię pisma z Lasów Państwowych ;Wójt Gminy wyjaśniła ,że procedurę opisano w piśmie 
skierowanym do radnego ; radny Jan Francus stwierdził, że nie zgadza się  na ustanowienie 
pomnika przyrody , tu powinni zadecydować mieszkańcy , powinna być uchwała Zebrania 
Wiejskiego. 

 
Radny Krystian Placzek powiedział ,że nie pozwoli mówić ,że ludzie ze Stowarzyszenia ‘NASZA 
SZKOŁA”  uprawiają prywatę , jest to grupa inteligentnych ludzi , z szanowanych rodzin.  
 
 
Radny Julian Skwierczyński : 

1) odczytał treść wezwania Wójta Gminy do usunięcia naruszenia prawa na podstawie art.101 
ustawy – pismo zostanie złożone w biurze po sesji. 

2) zapytał ,kiedy nastąpi odtworzenie granic drogi dojazdowej do Łęższczoka ; Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że sprawa dotyczy dwóch właścicieli ,toczą się sprawy o rozgraniczenia , 

       wyznaczony geodeta odtwarza granice pól , toczy się również postępowanie administracyjne  
      o  wydanie zezwolenia na zabudowę siedliskową, jest złożone odwołanie od odmownej decyzji  
       Starosty Raciborskiego, wszystko potrwa. 
3) zapytał ,czy Wójt Gminy wie, że firma z Katowic wylewa nieczystości na polach pod   

             Łęższczokiem ; Wójt Gminy odpowiedziała ,że w momencie powzięcia takiej informacji przez  
             radnego powinna być niezwłocznie o tym poinformowana. 
 
Przewodniczący RG stwierdził ,że znając treść pism z Zarządu Dróg Wojewódzkich o wysokości 
kosztów remontów drogi wojewódzkiej  trudno będzie wyegzekwować realizację zadania; Wójt Gminy 
dodała ,że projekt z Ciechowic dotyczy niższej kwoty i zakresu dotyczącego tylko chodnika. 
 
 
Ad.7 
 
Przewodniczący RG stwierdził ,że radni zapoznali się z treścią pism; na sesji otrzymali dwa pisma : 

 odpowiedź z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego dot. szacunkowego kosztu 
opracowania dokumentacji ; 

 odpowiedź z Zarządu Dróg Wojewódzkich w Katowicach dot. budowy sygnalizacji świetlnej w 
Gminie Nędza . 

  
Ad.8 
 
Przewodniczący RG po stwierdzeniu ,że wyczerpano porządek obrad, nie ma więcej pytań i wniosków 
zamknął sesję Rady Gminy Nędza w dniu 25 lutego 2013 roku godz.19

20
 . 

 
 
Na tym Protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała K. Tront 

 
 
 


